

Ref. 385(2011)

Council of Europe to advise EEA and Norwegian grant-making bodies

Strasbourg, 02.05.2011 - The Council of Europe will advise the European Economic Area (EEA) Grants and Norway Grants on design at the strategic level of projects.

Iceland, Liechtenstein and Norway will provide €1.79 billion in the coming five years to reduce economic and social disparities in the enlarged European Economic Area.

Part of ongoing reform to make the Organisation more politically relevant, this will be the first time the Council of Europe advises both donor and beneficiary states on the design and implementation phases of large scale projects not included in the Organisation's own programme of activities.

Cooperation is likely to focus on projects in the justice and home affairs sector, including prison reform, fighting corruption, trafficking and domestic violence, but may also include Roma, children or youth at risk, as well as other programmes.

A cooperation agreement between the Council of Europe and EEA and Norway Grants was signed today in Brussels, by Council of Europe Director-General for Democracy and Political Affairs, Mr Jean-Louis Laurens, and EEA and Norway Grants Director, Ms Stine Andresen.

[EEA and Norway Grants](#)

[Agreement between the Council of Europe and the Financial Mechanism Office](#)

Le Conseil de l'Europe va conseiller les mécanismes de subvention de l'EEE et de la Norvège

Strasbourg, 02.05.2011 - Le Conseil de l'Europe va conseiller les mécanismes de subvention de l'Espace économique européen (EEE) et de la Norvège (*EEA Grants* et *Norway Grants*) sur la conception de projets au niveau stratégique.

L'Islande, le Liechtenstein et la Norvège vont mettre à disposition 1,79 milliards d'euros au cours des cinq prochaines années pour réduire les disparités économiques dans l'Espace économique européen élargi.

Dans le cadre de la réforme visant à renforcer sa pertinence politique, le Conseil de l'Europe va, pour la première fois, conseiller des pays donateurs et des pays bénéficiaires pour les phases de conception et de mise en œuvre de projets à grande échelle en dehors du cadre de son propre programme d'activités.

La coopération devrait principalement porter sur des projets touchant à la justice et aux affaires intérieures (réformes pénitentiaires, lutte contre la corruption, la traite et la violence domestique), mais aussi sur des programmes en direction des Roms, des enfants et des jeunes vulnérables, etc.

Un accord de coopération entre le Conseil de l'Europe et les mécanismes de subvention de l'EEE et de la Norvège a été signé aujourd'hui à Bruxelles par le directeur général de la démocratie et des affaires politiques, M. Jean-Louis Laurens, et la directrice de *EEA and Norway Grants*, Mme Stine Andresen.

[Subventions de l'EEE et de la Norvège \[en\]](#)

[Accord entre le Conseil de l'Europe et le 'Financial Mechanism Office' \[en\]](#)

